
P  R  O  T  O  K  Ó  Ł 
 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Miejskiej w Barczewie, które odbyło 
się w dniu 19 września 2017r. 
 
W spotkaniu  - zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 7 radnych. 
Nieobecni radni – Jarosław Bonus, Anna Wojszel, Halina Bronka i Bogusław Matłoka. 
 
Temat spotkania:  

1. Rozpatrzenie odwołania Ochotniczej Straży Pożarnej od decyzji Komisji 
zatwierdzającej wnioski do budżetu obywatelskiego.  

 
Spotkanie otworzył i powitał przybyłych Pan Andrzej Maciejewski- Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
- Ochotnicza Straż Pożarna w Barczewie złożyła wniosek do budżetu obywatelskiego 
w naszej gminie. Wniosek ten nie został wciągnięty na listę projektów podlegających 
głosowaniu mieszkańców. W związku z tym Prezes OSP- przedstawiciel 
wnioskodawcy złożył odwołanie do Burmistrza Barczewa. Treść odwołania jest z 7 
sierpnia bieżącego roku. Burmistrz Barczewa odpowiedział na odwołanie pismem z 
dnia 17 sierpnia. Prezes OSP, w odpowiedzi na pismo Burmistrza zwrócił się z prośbą 
do Rady Miejskiej w Barczewie o zajęcie stanowiska w sprawie wniosku złożonego do 
budżetu obywatelskiego oraz stwierdzenie czy decyzja Burmistrza o odrzuceniu 
wniosku jest zgodna z literą prawa. W opinii radców prawnych okazało się, że opinia 
komisji rozstrzygającej wnioski do budżetu obywatelskiego jest ostateczna ponieważ 
w uchwale Rady nie ma innej możliwości. Na poziomie poprzedniej uchwały nie 
byliśmy w stanie rozpatrzeć odwołania Prezesa OSP. W związku z tym na poprzedniej 
sesji Komisja Regulaminowa zawnioskowała o zmianę zapisu w uchwale Rady 
dotyczącej budżetu obywatelskiego. W tej uchwale Rady dodaliśmy paragraf 7a do 
regulaminu budżetu obywatelskiego.  
 
Pan Andrzej Maciejewski odczytał treść paragrafu 7a Zasad Budżetu Obywatelskiego 
dla miasta Barczewa, które stanowią załącznik nr 1 do uchwały Nr XL/283/17 Rady 
Miejskiej w Barczewie z dnia 23 maja 2017r. w sprawie przeprowadzenia na terenie 
miasta Barczewa konsultacji społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego 
zmieniony uchwałą XLI/294/17 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 27 czerwca 2017 r. 
zmieniającej uchwałę w sprawie przeprowadzenia na terenie miasta Barczewa 
konsultacji społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego.  
 
Pan Andrzej Maciejewski zaproponował rozpatrzenie projektu złożonego przez OSP w 
Barczewie pod względem spełnienia kryteriów weryfikacji zgłoszonych projektów, które 
zawarte są w paragrafie 5 Zasad Budżetu Obywatelskiego.  
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-Chciałbym poruszyć dwie kwestie: 

1) Piotr Mostek- autor tego wniosku, przeprasza za swoją nieobecność. Nie może 
się pojawić ponieważ nasza jednostka została zadysponowana do Elbląga ze 
względu na działania przeciwpowodziowe. Osoby, które mogłyby złożyć 



wyjaśnienia w tej sprawie brały udział w tej akcji  i są zmęczone. Piotrowi nagle 
wypadły też sprawy osobiste. Aczkolwiek podtrzymuje on swoje stanowisko i 
uwagi wniesione na piśmie.  

2) Czy ja jako członek OSP mogę głosować na dzisiejszym posiedzeniu wspólnym 
Komisji ? 

 
Pan Andrzej Maciejewski: 
- Ja uważam, że tak. Tylko w przypadku kiedy wniosek dotyczyłby własnych dóbr 
osobistych, majątkowych radnego należałoby wykluczyć z głosowania. W zasadzie 
sam się powinien w takich okolicznościach wykluczyć. Moim zdaniem  to nie jest taka 
sytuacja. Tą decyzję zostawiam dla Adama Dowgiałło.  
 
Pan Andrzej Maciejewski odczytał fragment odpowiedzi Burmistrza Barczewa  na 
odwołanie prezesa OSP. Fragment ten zawierał objaśnienia dotyczące przyczyny 
odrzucenia projektu OSP złożonego w ramach  Budżetu Obywatelskiego na 2018 rok.  
Następnie, Pan Andrzej Maciejewski odczytał fragment pisma, w którym Prezes OSP 
odnosi się do ww. pisma.  
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-  Wydaje mi się, że jedyną kwestią sporną przy ocenie tego wniosku jest ustalenie 
faktu czy jego realizacja będzie stanowiła zadanie własne gminy czy też nie. Prezes 
wykazał w artykule 7 ustęp 1 ustawy o samorządzie gminnym, że te działania są 
zadaniami własnymi gminy. Natomiast Burmistrz na podstawie ustawy o ochronie 
przeciwpożarowej wykazuje, że to on jest zobowiązany do tego, żeby zapewnić 
bezpieczeństwo. Dla mnie to w zasadzie wychodzi na to samo.  
Nie mamy na piśmie opinii Komisji do spraw Budżetu Obywatelskiego z informacją z 
jakiego powodu Komisja odrzuciła wniosek OSP. Na stronie http://barczewo.bip.net.pl/ 
ukazała się jedynie lista, na której nie ma tego wniosku. Dlatego też trudno nam 
powiedzieć, którego z kryteriów formalno-prawnych  nie spełnił wniosek OSP wg 
Komisji do spraw Budżetu Obywatelskiego. Może Pan Burmistrz odpowie na to 
pytanie?  
 
Pan Dariusz Jasiński: 
- Trudno mi w tej chwili zająć stanowisko ponieważ Komisja, która składała się z 9 
osób działała na poprzedniej uchwale. Dzisiaj jest nowa uchwała i Komisja Wspólna, 
która podejmie decyzję.  
Każdy z członków Komisji do spraw Budżetu Obywatelskiego wypełnił kartę oceny  
projektu. Na podstawie analizy kart oceny projektów i późniejszego zestawienia 
wyników uzyskaliśmy dane, które projekty zostały przyjęte, które będą podlegały 
konsultacjom oraz jakie należy odrzucić.  
Na dzień dzisiejszy Komisja do spraw Budżetu Obywatelskiego nie ma racji bytu gdyż 
pracujecie Państwo zgodnie z nową uchwałą jako Komisja Wspólna.  
 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
- Rozumiem. Tylko, że ocena projektu OSP nadal odbywa się na podstawie paragrafu 
5. Komisja do spraw Budżetu Obywatelskiego dokonywała oceny projektów na 
podstawie tego samego paragrafu.  
 
 

http://barczewo.bip.net.pl/


Pan Dariusz Jasiński: 
- Jak Państwo widzicie nowa uchwała też nie jest do końca idealna. Nie jestem do 
końca przekonany kto to powinien teraz zrobić.  
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
- Nowa uchwała mówi, że to Komisje Połączone, to na pewno.  
My pracujemy teraz na podstawie tych samych zapisów paragrafu 5, który pozostaje 
niezmienny. Według odpowiedzi Prezesa OSP ich projekt spełnia wszystkie zapisy 
tego paragrafu a jedyną kwestią sporną jest fakt czy jest to zadanie własne gminy czy 
też nie.  
 
Pan Dariusz Jasiński: 
- To jest Państwa decyzja.  
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
- i czy sprzęt zakupiony w ramach projektu OSP mógłby być eksploatowany również 
na innym, sąsiednim osiedlu ? 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
- Na dzień dzisiejszy pracujecie Państwo wg nowej uchwały a Komisja ds. Budżetu 
Obywatelskiego nie ma racji bytu. Niestety nie pomogę bo to Państwo będziecie 
oceniać wniosek OSP i podejmować decyzję czy będzie on poddany konsultacjom czy 
zostanie odrzucony. 
 
Pan Andrzej Maciejewski:  
- Dobrze. Rozumiem. Czy członkowie Komisji chcieliby zabrać głos w dyskusji bądź 
coś wyjaśnić?  
 
Pan Adam Dowgiałło: 
 - OSP w Dobrym Mieście złożyło bardzo podobny wniosek i tam przedsięwzięcie to 
mieściło się w katalogu zadań własnych gminy.  Nie jest to jedyny tego typu wniosek 
składany przez OSP w naszym województwie i tam jak najbardziej mieści się to w 
ramach zadań własnych gminy.  
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
- Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji ? 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
- Chciałbym przypomnieć, że to jest tylko i wyłącznie dopuszczenie do możliwości 
głosowania na ten projekt. Jeśli opinia Komisji będzie pozytywna to nie oznacza, że 
ten wniosek przejdzie. Moim zdaniem wygra inny projekt. Osobiście gdybym miał 
głosować raczej bym na nasz projekt nie zagłosował z tego względu, że wiem jak duża 
potrzeba jest na Osiedlu Zielone Wzgórze.  
 
Pan Andrzej Maciejewski dokonał analizy oraz weryfikacji wniosku OSP w zakresie 
kryteriów formalno- prawnych i merytorycznych zgodnie z zapisami paragrafu 5 
odczytując kolejne jego punkty i poddając pod ocenę komisji, do których uwag nie 
wniesiono.   
Pan Andrzej Maciejewski: 
- Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  



 
Pan Andrzej Moszczyński: 
- Z tych pism gdzie Prezes Piotr Mostek odpowiada na zarzuty co do wniosku OSP 
przez Komisję wynika, że nie ma sprzeczności w gruncie rzeczy. Można się 
zastanawiać czy jest to zadanie własne gminy czy nie jest ale większych sprzeczności 
z tego co tutaj widzę nie ma. Jeżeli jednak miałoby przybyć nowe zadanie gdzie 
społeczność Barczewa będzie miała większy wachlarz możliwości przy decyzji co im 
jest bardziej potrzebne: czy kolejny plac zabaw czy bezpieczeństwo i ochrona zdrowia, 
to myślę, że warto jest poddać to pod głosowanie. Ja zagłosuję za tym, żeby wniosek 
OSP poddać pod głosowanie do Budżetu Obywatelskiego.   
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
- Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
 
 Pan Andrzej Maciejewski zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie odwołanie 
Ochotniczej Straży Pożarnej od decyzji Komisji zatwierdzającej wnioski do budżetu 
obywatelskiego.   
Sześciu na siedmiu obecnych radnych było za pozytywną weryfikacją wniosku OSP i 
poddaniu go pod głosowanie mieszkańców.  
Pan Adam Dowgiałło oświadczył, że nie bierze udziału w głosowaniu.  
Nikt z radnych nie był przeciw. 
Nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
 
Pan Andrzej Maciejewski zamknął posiedzenie wspólne stałych Komisji Rady Miejskiej 
w Barczewie.  
 
Protokółowała: Monika Kord 
 
        
       Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Barczewie 
Andrzej Maciejewski  

 


